
Protokół Nr XXV/10
z obrad sesji Rady Gminy Dubeninki odbytej w Gminnym Centrum Kultury w dniu 

08 listopada 2010r 

W obradach udział wzięli:
1. Radni Rady Gminy – 10
2. Sołtysi – 19
3. Zaproszeni goście w osobach: Alicja Karwel – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Dubeninkach; Barbara Ostapionek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w
Dubeninkach; Bożena Wróblewska – Dyrektor szkoły Podstawowej w Żytkiejmach;
Andrzej Trąbka – Dyrektor Gimnazjum w Dubeninkach; Irena Trzasko – Księgowa Szkoły
Podstawowej w Dubeninkach.
Listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Porządek obrad 
1.  Otwarcie obrad
2.  Przedstawienie porządku obrad
3.  Przyjecie protokołu z poprzedniej sesji
4.  Interpelacje i wnioski
5.  Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dubeninkach za

2009r
6.  Sprawozdanie Dyrektorów Szkół z działalności szkół w roku bieżącym
7.  Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Dubeninki złożonej przez Teresą i

Zenona Stasińskich zam. Żytkiejmy w związku z niezałatwieniem w terminie wniosku o
przywrócenie ogrzewania w wynajmowanym lokalu mieszkalnym

8.  Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej
9.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych na terenie

gminy Dubeninki
10.Podjęcie uchwały w sprawie przekazania przez gminę Dubeninki zadań z zakresu

oświaty
11.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia licencji na wykonywanie transportu drogowego

taksówką w 2011r
12.Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia rachunków dochodów samorządowych

jednostek budżetowych
13.Podjęcie uchwały w sprawie określenia sposobu konsultowania z organizacjami

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji

14.Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości
15.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od

środków transportowych
16.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r
17.Sprawy różne
18.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski
19.Zamknięcie obrad

Ad.1 Otwarcia obrad o godz. 940 dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Lidia
Stabulewska. Pani Przewodnicząca powitała zaproszonych gości, radnych, sołtysów
pracowników urzędu gminy dodając, że jest to 25 sesja i ostatnia w tej kadencji rady
dlatego też podziękowała za czteroletnią współpracę.
Następnie Pani Lidia Stabulewska poinformowała, że na obradach obecnych jest 10
radnych w związku z tym podejmowane uchwały będą prawomocne.
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Ad.2 Przewodnicząca obrad zwróciła się z zapytaniem czy są propozycje zmian do

porządku obrad.
Zmian do porządku obrad nie zgłoszono.

Ad.3 Protokół z poprzedniej sesji 8 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”
został przyjęty.

Ad.4 W interpelacjach i wnioskach głos zabrali:
Radny Tomasz Żmojda poinformował, że przy drogach powiatowych w obrębie parku
krajobrazowego rosną topole i klony które są oznaczone do wycięcia.
W związku z tym Pan radny chciałby znać powód przewidywanej wycinki drzew.
Radny Kazimierz Chmielewski poinformował, że opiekunka dzieci które są dowożone
do szkoły nie dopilnowała i zostały niezabrane wszystkie dzieci ze szkoły, w związku
z tym autokar zmuszony był wracać po pozostawionych uczniów.
Dlatego też poprosił o zainteresowanie się powyższą sprawą.
Radna Krystyna Bułajewska zwróciła się z zapytaniem czy wpłynęła odpowiedź na
zgłaszaną petycję do PKS na sesji w m-cu czerwcu br. na której obecny był
Kierownik Placówki PKS w Gołdapi w sprawie kursowania autobusów.
Sprawa dotyczy połączenia miejscowości Żytkiejmy z Gołdapią w godzinach
południowych ponieważ jest problem z odjazdem z Gołdapi czy też z Dubeninek do
Żytkiejm.
W chwili obecnej mieszkańcy zmuszeni są czekać do godz. 15  w Dubeninkach żeby
powrócić do Żytkiejm, a wyjeżdżają z Żytkiejm o godz. 800 .

Ad.5 Przewodnicząca obrad poprosiła Panią Kierownik o przedstawienie informacji z
działalności za 2009r.
Zabierając głos Pani Alicja Karwel powiedziała, ze kryterium dochodowe nie zmieniło
się i na osobę samotnie gospodarującą wynosi 477,00 zł, a  na osobę w rodzinie
351,00 zł.
W roku 2009 pomocą finansową objętych było 149 rodzin z tego:
- z zasiłków stałych korzystało 24 osoby (145 świadczeń) na kwotę 34.718 zł           
- składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacono za 11osób (68 świadczeń) na
kwotę2.152 zł
- 2 osobom opłacono składki na ubezpieczenia zdrowotne za osoby pobierające
świadczenia rodzinne
Z zasiłków stałych korzystały 22 osoby (106 świadczeń) na kwotę 24.494 zł; zasiłki
okresowymi objęto 99 rodzin (694 świadczeń) na kwotę 209.088 zł; z zasiłków
celowych korzystało 118 rodzin na kwotę 25.160 zł w tym paczki żywnościowe z
Programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” dla 110 rodzin na kwotę 21.592 zł
W roku ubiegłym realizowany był Program „Pomoc państwa w zakresie dożywiania „.
W ramach tego programu dożywianych było 111 dzieci z 57 rodzin.
Na dożywianie w stołówce szkolnej wydano 20.436 zł, a 4.670 zł przeznaczono na
doposażenie stołówek.
Ogółem w programie „Posiłek dla potrzebujących” wydano kwotę 46.698 zł z tego
9.340 zł to środki własne, a 37.358 zł stanowi dotacja.
W 2009r Gmina kontynuowała współpracę z Bankiem Żywności w Suwałkach w
realizacji programu „Dostarczanie żywności dla najuboższej ludności UE”.
W ramach tego programu rozdano:
- 2150 kg mąki pszennej
- 2240 kg makaronu świderki
- 1700 kg makaronu krajanka
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- 2000 kg kaszy jęczmiennej
- 1043 kg płatków kukurydzianych
- 440 kg musli
- 832 kg dań gotowych
- 480 kg krupniku
- 54 kg kawy zbożowej
- 182 kg herbatników
- 974 kg sera żółtego
- 160 kg serków topionych
- 6.384 l mleka UHT
- 250 kg mleka w proszku
- 220 kg masła extra
- 2970 kg cukru białego
- 600 szt dżemu
Ogółem wydano 22.323,4 kg produktów na łączą wartość 52,255,04 zł.
Z pomocy tej skorzystało 111 rodzin (393 osoby).
W roku bieżącym pomoc żywnościowa będzie kontynuowana. Gminny Ośrodek
Pomocy Społecznej w ramach zadań własnych udziela osobom i rodzinom pomocy w
postaci pracy socjalnej.
Praca polegała na:
- pomocy w uzyskaniu świadczeń emerytalno – rentowych, świadczeń z tytułu
alimentów i ich podwyższeń, zwrotu podatku (rozliczenia PIT)
- pomocy w realizacji: kosztów leków i leczenia na rzecz zapewnienia opieki osobie
starszej lub niepełnosprawnej przez rodzinę, pobytu w zakładzie opiekuńczo-
leczniczym
- działania interwencyjne w sytuacji osoby zaniedbanej, zagrożonej, potrzebującej
pomocy w ustalaniu stopnia niezdolności do pracy lub stopnia niepełnosprawności
- wystąpieniu do sądu o skontrolowanie władzy rodzicielskiej
- współpracy z kuratorem nad poprawą funkcjonowania rodziny w rozwiązywaniu
konfliktów w rodzinie
- wsparciu w rozwiązywaniu problemu przemocy oraz udzielanie informacji o
kompetencjach policji, prokuratury, sądu i inne
- uczestnictwie w interwencji przeciwdziałania alkoholizmowi, pomoc w wyrabianiu
dokumentu tożsamości, w uzyskaniu porady prawnej, w załatwianiu spraw
urzędowych
- współpracy z kuratorem nad poprawą funkcjonowania rodziny
W 2009r wypłacono świadczenia z funduszu alimentacyjnego i świadczenia rodzinne
tj. zasiłki rodzinne oraz dodatki.
Świadczenia z funduszu alimentacyjnego wypłacono 14 rodzinom ( 183 świadczeń)
na kwotę 44.500 zł.
Ze świadczeń rodzinnych korzystało 279 rodzin na kwotę 651.603 zł.
Ośrodek Pomocy Społecznej kieruje również osoby do domów pomocy i ponosi za
nie odpłatność. Obecnie przebywa 5 osób, w 2009r gmina za pobyt osób zapłaciła
81.020 zł. Średni koszt pobytu w domu pomocy społecznej wynosi 1.350 zł
miesięcznie (najniższa 578,40 zł, najwyższa 2.268 zł) z tego osoba kierowana opłaca
70% zł z otrzymywanej emerytury lub renty pozostałą kwotę opłaca gmina z własnych
środków. 
Rodzina zobowiązana do alimentacji ponosi odpłatność dopiero wtedy, gdy wysokość
posiadanego dochodu jest wyższa od kwoty 250% kryterium dochodowego rodziny.
Od 2009r ośrodek pomocy uczestniczy w realizacji projektu współfinansowanego
przez Europejski Fundusz Społeczny w ramach Programu Operacyjnego Kapitał
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Ludzki.
Wartość złożonego projektu pt. „Program aktywizacji społeczno - zawodowej w
gminie Dubeninki” wynosiła 107.641 zł w tym wkład własny gminy to kwota 11.840,51
zł (95.800,49 zł – dotacja), są to tzw. projekty systemowe skierowane do osób
wykluczonych społecznie w celu przywrócenia ich do życia społecznego i
zawodowego.
W roku ubiegłym w ośrodku pomocy społecznej była przeprowadzana kontrola
kompleksowa przez wydział Polityki Społecznej Warmińsko – Mazurskiego Urzędu
Wojewódzkiego.
Przedmiotem kontroli była ocena zakresu i sposobu realizacji ustawowych zadań
samorządu gminy z zakresu pomocy społecznej. W toku kontroli nie stwierdzono
poważnych nieprawidłowości.
W nawiązaniu do przedstawionej informacji Radny Stanisław Salwocki zapytał się ile
było decyzji zaskarżonych.
Odpowiadając Pani Kierownik stwierdziła, iż nie było decyzji kierowanych do
Samorządowego Kolegium Odwoławczego.
Nawiązała również do tematu poruszonego na obradach poprzedniej sesji
związanego z pobytem osób w domach pomocy społecznej wyjaśniając, iż Gminny
Ośrodek Pomocy Społecznej musi kierować osoby do domów pomocy.
W chwili obecnej są np. 3 osoby z jednej rodziny w domu pomocy społecznej i
ośrodek ponosi koszt pobytu ponieważ nie mają osób zobowiązanych do alimentacji.
Ponadto w domu pomocy społecznej przebywa osoba samotna, dwoje młodych ludzi
za które gmina także ponosi odpłatność.

Ad.6 Głos zabrał Andrzej Trąbka Dyrektor Gimnazjum w Dubeninkach i poinformował, że
na koniec roku szkolnego 2009/10 Gimnazjum liczyło 6 oddziałów z 110 uczniami i
pracowało 19 nauczycieli.
Po wprowadzonej reorganizacji od 1 września 2010r jest 4 oddziały i 90 uczniów oraz
pracuje 15 nauczycieli ( nie wszyscy na pełnych etatach), pełnych etatów jest 9,67 a
było 13,37.
W br. jest 1 oddział zamiejscowy w Żytkiejmach i 3 w Dubeninkach. Pan Dyrektor
stwierdził, że trudno powiedzieć jak będzie w roku przyszłym gdyż w obecnych
klasach VI jest 40 osób. Wynikałoby, że powinny być dwie kl I gimnazjum i zostałby
oddział w Żytkiejmach, ale uzależnione to jest również od tego ile dzieci ukończy VL
klasę.
Ponadto Pan Andrzej Trąbka przedstawił wyniki egzaminów gimnazjalnych które
odbyły się w kwietniu br.
Wyniki egzaminów z części humanistycznej i matematyczno - przyrodniczej były
bardzo dobre. Z języka gmina z miastem Olsztyn zajęła drugie miejsce, natomiast z
matematyczno – przyrodniczego Dubeninki są w ośmiu najlepszych gminach.
Glos zabrał Wójt i powiedział, że wprowadzona reorganizacja w oświacie dotyczyła
Szkoły Podstawowej w Żytkiejmach i Gimnazjum w związku z tym poprosił
Dyrektorów Szkół „o odczucia na ten temat”.
Pan Andrzej Trabka powiedział, że jeżeli chodzi o Gimnazjum to było pozytywne
posunięcia po pierwsze ze względów finansowych, po wtóre dzieci z Żytkiejm wbrew
obawom rodziców dobrze zaaklimatyzowały się w Dubeninkach.
Wójt poprosił o informację ile dzieci odeszło do Gimnazjum w Wiżajnach.
Pan Dyrektor odpowiedział, że 8 osób dojeżdża z Żytkiejm do Dubeninek, a 10
uczniów do Wiżajn.
Sołtys sołectwa Kiekskiejmy Józef Mazewski zapytał sie czy jest prawdą, że dzieci
które odeszły do Gimnazjum w Wiżajnach nie mogą naszym autokarem dojechać do 
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Żytkiejm. Pan Wójt odpowiedział, że nie mogą ponieważ przepisy prawa zabraniają. 
Gmina musi zapewnić dowóz do szkoły dzieci którzy spełniają obowiązek szkolny w
naszych obwodach.
Głos zabrała Barbara Ostapionek Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dubeninkach i
poinformowała, że w br. jest 160 uczniów , mniej o 6 w stosunku do roku
poprzedniego dodała również,że w szkole jest nowy piec co za który podziękowała.
W związku z zainstalowaniem nowego pieca Pani Dyrektor uważa, że w szkole
będzie cieplej. Podziękowała także za wymalowanie w okresie wakacji szkoły przez
pracowników zatrudnionych przez Wójta Gminy.
Następnie glos zabrała Pani Bożena Wróblewska Dyrektor Szkoły Podstawowej w
Żytkiejmach i podziękowała za zaufanie którym obdarzono powierzając stanowisko
dyrektora szkoły.
Pani Dyrektor stwierdziła, że każdy dzień przynosi trudy, uciążliwości, praca
nauczyciela staje się coraz bardziej trudna. Spotkała sie z ogromną pomocą z
różnych środowisk, poszczególnych osób czy to prywatnych czy instytucji.
Pani Dyrektor stwierdziła, że nie jest bardzo zachwycona koniecznością łączenia
klas, ale jeżeli tak musi być, ponieważ wiąże się to z pewną uciążliwością dla
nauczyciela i dzieci.
Podkreśliła, że gmina przychylnie ustosunkowuje się do systematycznych potrzeb
szkoły, czy tez nagłych nieprzewidzianych wydatków. W szkole w Żytkiejmach jest 79
uczniów łącznie z 12 sześciolatkami.
Pani Bożena Wróblewska złożyła podziękowania i dodała,że liczy na dalszą
współpracę.
Głos zabrała Pani Irena Trzasko księgowa Szkoły Podstawowej w Dubeninkach i
poinformowała, że subwencja na 2010r wynosiła 2.132.212,00 zł.
Przewidywane wydatki wyniosą 2.384.790,00 zł w związku z tym zabraknie
252.578,00 zł do kwoty tej doliczyć należy piec co.
W wyniku przeprowadzonej reorganizacji za 4 miesiące zaoszczędzono ok.140 tyś. zł
na płacach z tego w Gimnazjum ok. 80 tyś. zł i ok. 60 tyś. zł szkoła podstawowa.
Natomiast rocznie z Gimnazjum w roku przyszłym przy dotychczasowych etatach
oszczędności wyniosłyby ok. 211 tyś. zł i w SP Żytkiejmy ok. 170 tyś. zł.
Zdaniem Wójta Gminy przeprowadzona reorganizacja była dobrym pomysłem.
Wójt poprosił Panią Irenę Trzasko jak przedstawia się subwencja na rok przyszły do
stosunku do bieżącego.
Pani Irena Trzasko poinformowała, że subwencja na rok 2011 wynosi 2.137.185,00 zł
a w roku bieżącym 2.132.212,00 zł czyli niecałe 5 tys. zł jest wyższa.
Pan Wójt zapytał się ile by zabrakło w oświacie na rok przyszły gdyby nie
przeprowadzono reformy.
Pani Irena Trzasko powiedziała, ze zabrakłoby z 600 lub 700 tys. zł.
Pan Ryszard Zieliński dodał, że o takich kwotach mówiono już rok temu. Pani Irena
Trzasko potwierdziła i dodała, że4 w roku bieżącym było by pewnie więcej ponieważ
płace nauczycieli wzrosły od września br. i od nowego roku planowany jest również
wzrost.

Ad.7 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść złożonej przez Teresę i Zenona 
Stasińskich zam. Żytkiejmy skargi na Wójta Gminy Dubeninki w związku z 
niezałatwieniem w terminie wniosku o przywrócenie ogrzewania w wynajmowanym 
lokalu mieszkalnym.
W związku z tym, ze skarga wpłynęła do rady Gminy pani Przewodnicząca 
wystosowała pismo do Wójta o zajęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie.
Z treścią wyjaśnienia Wójta Gminy Dubeninki Pani Lidia Stabulewska zapoznała 
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Radę Gminy.
Głos zabrał Wójt Gminy i poinformował, że mieszkanie Państwa Stasińskich zostało
przydzielone bardzo dawno temu w którym były piece.
Państwo Stasińscy bez zgody zarządcy samowolnie usunęli z mieszkania piece
(nie wiadomo kiedy) wykonali własne ogrzewanie czyli nastąpiła samowola 
budowlana.
W styczniu 2010r wybuchł pożar w kotłowni którą skarżący sami wykonali bez 
pozwolenia.
Państwo Stasińscy nie posiadają żadnych dokumentów, zezwoleń na prowadzone 
prace. W budynku w którym mieszkają skarżący 2 lokale są komunalne i 4 
prywatne.
Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński i wyjaśnił, ze w budynku w 
tym powstała wspólnota mieszkaniowa z mocy prawa.
W związku z tym, że jest to tzw. mała wspólnota mieszkaniowa (do 7 lokali w 
budynku) i nie ma wybranego zarządu to o wszelkich pracach decydują wszyscy 
mieszkańcy poprzez głosowanie.
W przypadku w/w budynku gmina miała 2 głosy w tej wspólnocie i żeby cokolwiek 
zrobić należało mieć zgodę wszystkich innych mieszkańców.
Tam tej zgody nigdy nie było nie nie ma.
Wybudowanie nowego komina wymaga zgody wszystkich mieszkańców..
W ostatnim okresie były przeprowadzane przez gminę zebrania wspólnoty 
mieszkaniowej żeby dojść do konsensusu celem rozwiązania problemu 
poruszonego w skardze.
Z mieszkańcami tego budynku bardzo ciężko się rozmawia, przede wszystkim 
jeden właściciel lokalu działa przez pełnomocnika który wypowiadał się w imieniu tej
osoby.
Przyczyną takiej sytuacji są prawdopodobnie konflikty sąsiedzkie sprzed kilku lat.
W imieniu Państwa Stasińskich występuje gmina ponieważ nie są właścicielami 
zajmowanego lokalu.
Gmina dużo robiła w tym zakresie żeby konflikt rozwiązać ponieważ lokatorzy bez 
ogrzewania nie będą żyć.
Gmina wystąpiła między innymi z propozycją, że przywróci piece kaflowe w 
mieszkaniu.
Po wizycie komisji z gminy okazało się, że nie ma możliwości przywrócenia pieców 
kaflowych dlatego, że mieszkania w tym budynku są  przepobudowywane, nie ma 
wydzielonej kuchni i nie ma gdzie postawić trzonu kuchennego, pieca ponieważ 
został zaadaptowany strych na 2 pomieszczenia mieszkalne ( na adaptację gmina i 
mieszkańcy wyrazili zgodę).
Na ostatnim zebraniu powiedział Pan Sekretarz przekonano wspólnotę 
mieszkaniową, że gmina we własnym zakresie ponosząc wszelkie koszty wybuduje 
nowy komin. Zgodę na wykonanie w/w prac zdołano uzyskać.
W związku z tym gmina przystąpiła do prac związanych z wykonywaniem 
dokumentacji czyli wystąpiono do starostwa o pozwolenie na budowę.
Aby uzyskać pozwolenie należało posiadać zgodę wszystkich mieszkańców i 
okazało się, że jedna osoba nie wyraża zgody.
Od 8 listopada gmina posiada zgodę wszystkich mieszkańców i sprawa powinna 
ruszyć, materiały do budowy komina gmina posiada. Koszt wybudowania komina 
wyniesie ponad 3 tys. zł.
Skarżącym proponowano lokal zastępczy w Wobałach, ale uzyskano odpowiedź 
negatywną.
Sekretarz dodał, że nie można dopatrywać się złej woli ze strony gminy.
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 Gmina próbowała różnych sposobów na rozwiązanie problemu żeby rodzina ta  
 mogła w lokalu mieszkać.
 Przeniesienie pieca do piwnicy powinno odbyć się za zgodą gminy czyli organu  
 który ten lokal im wynajmuje.
 Radny Stanisław Salwocki zasugerował, żeby skargę powyższą przekazać do  
 radcy prawnego ponieważ skarżący powołuje się na wiele §.
 Sekretarz stwierdził, iż w skardze chodziło przede wszystkim o niedotrzymaniu  
 terminu odpowiedzi na pierwszy wniosek.
 Niedotrzymanie terminu nie było wynikiem złej woli. Gmina wystąpiła do kominiarza,
 ale kominiarz od marca do sierpnia nie mógł wskazać przewodów kominowych do 
 których można podłączyć piec co. w mieszkaniu, gmina nie ma na to wpływu.
 Radna Krystyna Bułajewska potwierdziła, żeby uzyskać ekspertyzę kominiarską  
 należy dość długo poczekać.
 Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z pytaniem czy złożona skarga jest 
 zasadna czy też nie.
 Po zapoznaniu się z przedstawionymi wyjaśnieniami radni 10 głosami „za”  
 (jednogłośnie) uznali skargę za niezasadną podejmując uchwałę Nr XXV/144/10 w 
 sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dubeninki.

Ad.8  Przewodnicząca obrad przedstawiła projekt uchwały Nr XXV/145/10 w sprawie trybu
 prac nad projektem uchwały budżetowej.
 Głos zabrała Skarbnik gminy Pani Bożena Wronowska i poinformowała, że należy 
 podjąć  nową uchwałę ponieważ zmieniła się podstawa prawna uchwały.
 W chwili obecnej jest to ustawa o finansach publicznych, a nie o samorządzie  
 gminnym.
 Przedstawiony projekt uchwały Przewodnicząca poddała pod głosowanie.
 W wyniku jawnego glosowania uchwała została podjęta  10 głosami „za”   
 (jednogłośnie).

Ad.9  Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Nr XXV/146/10 w sprawie 
 ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych na terenie gminy Dubeninki.
 Ustala się plan sieci oddziałów przedszkolnych 'zerowych” przy Szkole Podstawowej
 w Dubeninkach i Żytkiejmach.
 Przedstawiony projekt uchwały Przewodnicząca poddała pod głosowanie.
 W wyniku jawnego głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”   
 (jednogłośnie).

Ad.10 Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały Nr XXV/147/10 w sprawie  
  przekazania przez gminę Dubeninki zadań z zakresu oświaty.
  Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński i wyjaśnił, iż na terenie gminy są 
  mieszkańcy o wyznaniu ewangelickim i chcą uczyć się religii.
  W Suwałkach została stworzona taka grupa do której dziecko dowozić będą 
  rodzice, a gmina opłaci 2 godziny dla wykładowcy. Koszt kształtowałby się ok. 70 zł 
  miesięcznie.

Przedstawiony projekt uchwały został poddany przez Przewodniczącą pod  
  głosowanie.
  W wyniku jawnego głosowania uchwala została podjęta 10 głosami „za”     
  ( jednogłośnie).

Ad.11 Przewodnicząca Pani Lidia Stabulewska przedstawiła treść projektu uchwały 
  Nr XXV/148/10 w sprawie ustalenia liczby licencji na wykonywanie transportu 
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  drogowego taksówką w 2011r.
  Proponuje się ustalić liczbę licencji w ilości 5 szt na wykonywanie transportu  
  taksówką na terenie gminy Dubeninki.
  Przedstawiony projekt uchwały został poddany przez Przewodniczącą pod   
  głosowanie.

W wyniku jawnego głosowania uchwala została podjęta 10 głosami „za” 
  (jednogłośnie).

Ad.12 Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały Nr XXV/149/10 w sprawie 
  utworzenia rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych.
  Pani Skarbnik wyjaśniła, że każda jednostka musi posiadać swój rachunek  
  dochodów dotyczy to szkół na ternie gminy czyli każda szkoła zarobione przez  
  siebie środki musi wpłacać na własne konto dochodów.
  Każda szkoła ma posiadać swój własny rachunek dochodów, z tymże przy Szkole 
  Podstawowej w Dubeninkach prowadzone jest dożywianie i wszystkie środki z  
  dożywiania będą wpływały na ten rachunek w Dubeninkach.
  Inne natomiast dochody np. darowizny itp. będą szkoły mogły wpłacać na swoje 
  konto.
  Dotychczasowy rachunek funkcjonuje do 31 grudnia 2010r i z dniem tym musi   
  zostać zamknięty.
  Przedstawiony projekt uchwały Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie.
  W wyniku jawnego głosowania uchwała została podjęta 9 głosami „za” przy 1 głosie 
  „wstrzymującym się”.

Ad.13 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Nr XXV/150/10 w sprawie 
  określenia sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
  wymienionymi w art. 5 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r o działalności pożytku 
  publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
  dotyczących działalności statutowej tych organizacji.
  Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński i poinformował, że na terenie 
  gminy jest 10 organizacji pozarządowych.
  Wójt dodał, że osobą która pośredniczy pomiędzy Wójtem a organizacjami  
  pozarządowymi jest Pani Teresa Rydzewska, funkcja ta nie jest etatowa.
  Przedstawiony projekt uchwały Pani Lidia Stabulewska poddała pod głosowanie. 
 W wyniku jawnego glosowania uchwała została podjęta 8 glosami „za” przy 2   
 głosach „wstrzymujących się”.

Ad.14 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Nr XXV/151/10 w sprawie 
  określenia stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości.
  W nawiązaniu do przedstawionego projektu uchwały głos zabrał sołtys sołectwa 
  Przerośl Gołdapska Jan Bordzio i stwierdził, że w przypadku założenia działalności 
  gospodarczej przez osobę fizyczną stawkę podatku w wysokości 20,91 zł/m2   
  powierzchni użytkowej jest stosunkowo za wysoka i utrudnia się osobie żeby  
  stworzyła miejsca pracy.
  Pani skarbnik odpowiedziała, że osoba taka płaci 20,91 zł/m2 powierzchni budynku 
  tj. 600 zł rocznie.
  W wyjątkowych sytuacjach istnieje możliwość umorzenia, ale każde obniżenie   
  stawek skutkuje obniżeniem subwencji dla gminy.
  Z tytułu obniżek w roku bieżącym subwencja jest o 150 tyś. zł mniejsza.
  Przedstawiony projekt uchwały Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie.
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  W wyniku jawnego głosowania uchwała została podjęta 9 glosami „za” przy 1 głosie
  „wstrzymującym się”.

Ad.15 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały Nr XXV/152/10 w sprawie 
  określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od środków transportowych.
  Wójt Gminy dodał, że proponowana wysokość stawek jest praktycznie minimalna.
  Przedstawiony projekt uchwały został przez Przewodniczącą poddany pod    
  głosowanie.
  W wyniku jawnego głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”     
  (jednogłośnie).
   Głos zabrał Wójt Gminy i poinformował, że komisje na posiedzeniu przyjęły cenę 1 
   q żyta ustaloną przez Główny Urząd Statystyczny w wysokości 37,64 zł na rok 2011
   jako podstawę do naliczania podatku rolnego.
   W związku z tym Rada Gminy nie podejmuje uchwały w sprawie ceny 1 q  żyta.
   Cenę drewna wynosi 154,55 zł i przyjmuje się ustaloną stawkę dlatego też nie   
   podejmuje się uchwały.

Ad.16 Głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Bożena Wronowska i poinformowała, że zmiany
w budżecie gminy polegają na wprowadzeniu dotacji oraz uzupełnieniu braków,
dokonanie przeniesień między §.
Gmina otrzymała następujące dotacje które należy wprowadzić do budżetu:
- 136.228,99 zł zwrot podatku akcyzowego
- 19.144,00 zł środki na wybory do rad gmin
- 177.542,00 zł środki na świadczenia rodzinne
- 8.759,00 zł na zasiłki okresowe
- 14.111,00 zł na zasiłki stałe
- 59.037,00 zł na stypendia dla uczniów
W/w kwoty wprowadza się również po stronie wydatków. Dokonuje sie również
przeniesień między § dotyczy to środków z funduszu sołeckiego ( 10 tyś. zł),
środków na wynagrodzenie w związku z realizacją projektu „Cyfrowe okno na
świat”, w gospodarce komunalnej dokłada się na zakupy i usługi, w administracji, w
strażach pożarnych 3 tyś. zł z umów-zleceń na zakupy materiałów i dokłada się
4.650,00 zł do zakupu drzwi garażowych do remizy OSP w Dubeninkach.
Do szkół podstawowych wprowadza sie 130 tyś. zł, w kl „O” - 16 tyś. zł głównie na
płace, 8.920,00 zł na płace w Gimnazjum, 20 tyś. zł na domy pomocy społecznej,
73.796,00 zł na stypendia dla uczniów.
Wprowadza się zmianę w załączniku Nr 4 „Wydatki na programy i projekty
realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych i funduszu
spójności.
Glos zabrał Wójt Gminy i poinformował, że otrzymał nieoficjalną informację, iż do 15
grudnia br. będzie przez Urząd Marszałkowski ogłoszony dodatkowy nabór
wniosków ponieważ nie wykorzystano wszystkich unijnych środków z programu z
którego gmina brała na stację uzdatniania wody w Łojach. W związku z tym jeżeli
będzie taka możliwość złożenia do 15 grudnia br. wniosku to gmina to złoży na
dalszą część sieci kanalizacji sanitarnej w Żytkiejmach.
Zdaniem Wójta należy wprowadzić dodatkowy zapis w załączniku Nr 4 do uchwały
budżetowej.
Głos ponownie zabrała Pani skarbnik i powiedziała, że w załączniku jest ujęte jedno
zadanie czyli modernizacja stacji uzdatniania wody w Łojach z budową sieci
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Żytkiejmy, zostanie dopisane drugie zadanie
„budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Żytkiejmy drugi etap”.
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Pani Bożena Wronowska przedstawiła sytuacje związaną z zadłużeniem gminy.
Zadłużenie gminy na 8 listopada 2010r wynosi 806.388,00 zł. Na 60 punktów
możliwych gmina zadłużona jest na 7,72 punkty czyli posiada jeszcze dużą
zdolność kredytową.
Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały Nr XXV/153/10 w sprawie zmian
w budżecie gminy na 2010r i poddała pod głosowanie.
W wyniku jawnego głosowania uchwala została podjęta 10 głosami „za”
(jednogłośnie).

Ad.17 W sprawach różnych głos zabrali:
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła treść pism:
- Rady Rodziców Gimnazjum w Dubeninkach w sprawie zorganizowania na terenie
gimnazjum w Dubeninkach pomocy psychologiczno – pedagogicznej
- informację o pozyskanych przez gminę środkach z unii europejskiej
- Fundacji Zielone Płuca Polski w sprawie przeprosin uczestnikom szkolenia „Wilk,
bóbr, żubr kampania na rzecz ograniczania szkód” którzy zmuszeni byli czekać na
autokar w Dubeninkach. Przyczyną tej sytuacji było niewywiązanie się firmy
przewozowej z umowy.
- Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży RP Województwa
Warmińsko – Mazurskiego w Olsztynie w sprawie pozytywnego zaopiniowania
przekazania samochodu pożarniczego GCBA 6/32 dla OSP Dubeninki
W odpowiedzi na pismo rodziców w sprawie zatrudnienia pedagoga Dyrektor
Gimnazjum w Dubeninkach poinformował na piśmie, że roczny koszt utrzymania
pedagoga który jest nauczycielem mianowanym wynosi 51.489 zł.
Pani Przewodnicząca upewniała się, ze zaniechano zatrudnienia pedagoga z
powodu oszczędności.
Wójt poinformował, że w subwencji nie ma środków na pedagoga czyli są to
dodatkowe pieniądze które należałoby wydać.
Kontynuując Pan Wójt powiedział, że nie dawno została przeprowadzona reforma w
oświacie i został zlikwidowany etat pedagoga ze względu na brak środków
finansowych.
Gmina stoi przed problemem dołożenia 300 tyś. zł żeby szkoły funkcjonowały nie
uwzględniając w tej kwocie pedagoga.
Głos zabrała radna Bożena Jakubowska i powiedziała, ze nie można uogólniać i
mówić, iż pedagog jest osobą niepotrzebną szczególnie w gimnazjum gdzie
problemów jest dużo, ale jeżeli nie ma środków finansowych to trudno.
Zdaniem Wójta sprawa jest otwarta, ale na chwilę obecną nie widzi możliwości
zatrudnienia pedagoga.
Następnie Pan Ryszard Zieliński poinformował, że 27 lipca br. wystosował do
Wojewody Warmińsko - Mazurskiego pismo w sprawie uruchomienia na terenie
gminy Dubeninki placówki ratownictwa medycznego.
Pan Wojewoda odpisał, ze wniosek Wójta zostanie przedstawiony podczas
posiedzenia powołanego przez Wojewodę Zespołu do Oceny Funkcjonowania
Systemu Państwowego Ratownictwa Medycznego w Województwie Warmińsko –
Mazurskim które planowane jest na miesiąc wrzesień br.
W skład zespołu wchodzą m.in: konsultant wojewódzki z dziedziny medycyny
ratunkowej, lekarze koordynatorzy,  Dyrektor Warmińsko – Mazurskiego Centrum
Zdrowia Publicznego, Dyrektor Warmińsko – Mazurskiego Oddziału Wojewódzkiego
NFZ w Olsztynie.
W kolejnym pismie z dnia 17.09.2010r Wojewoda informuje, że wniosek był
omawiany podczas spotkania zespołu 16 września 2010r.
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Z analizy liczby wyjazdów zespołu ratownictwa medycznego za I półrocze 2010r, a
także lat minionych, stacjonujących w obszarze działania Nr 1, w którym położona
jest gmina Dubeninki, wynika, iż zespoły ratownictwa medycznego zarówno
specjalistyczny jak i podstawowy stacjonujący w Gołdapi, wyjeżdżają średnio 3 razy
na dobę. Należy podkreślić,iż zespoły te rzadko przekraczają swój rejon działania.
Na podstawie tych danych zespół jednomyślnie orzekł, ze nie istnieją przesłanki do
uruchomienia kolejnego zespołu ratownictwa medycznego w tym rejonie
operacyjnym.
Pan Ryszard Zieliński przedstawił pismo Ministerstwa Sportu i Turystyki
Departament Infrastruktury Sportowej.
W/w piśmie ministerstwo pisze, że z przeprowadzonych analiz realizacji boisk
sportowych w ramach programów miedzy innymi „Boisko – Orlik 2012” wynika, iż
dotychczas gmina nie skorzystała z dofinansowania na wspomnianą inwestycję
sportową.
W związku z tym zostało skierowane pytanie o przyczynę takiego stanu rzeczy oraz
o generalne zapotrzebowanie gminy na boiska sportowe.
Jednocześnie Ministerstwo informuje, iż zgodnie z opracowaną Strategią Rozwoju
Sportu w Polsce do roku 2015 celami Ministerstwa Sportu i Turystyki są m.in.:
zapewnienie w każdej gminie podstawowej infrastruktury sportowej dla prowadzenia
zajęć wychowania fizycznego i sportu szkolnego; poprawa stanu ogólnodostępnej
bazy sportowej w zakresie boisk sportowych o różnych funkcjach, z
przeznaczeniem dla dzieci i młodzieży.
Ministerstwo prosi o wskazanie zamierzeń i priorytetów oraz oczekiwań
dotyczących ubiegania sie gminy o dotacje w ramach wdrażanych programów
budowy boisk w najbliższych latach.
Pan Wójt stwierdził, że mamy bardzo dobre boisko trawiaste w Dubeninkach
którego nie można zaorać i położyć sztucznej nawierzchni oraz takie same w
Żytkiejmach.
W opinii Wójta nie powinno się wydawać nie małych środków finansowych (1,5 mln.
zł) na sztuczne boisko. Wiele informacji w sprawie orlika nie jest podawana miedzy
innymi, że konserwacja takiego boiska rocznie kosztuje 100 tyś. zł, przez 8 lat
trzeba opłacać etat instruktora, a boisko czynne ma być do godz. 2200 .
W związku z tym nasuwa się pytanie kto w Dubeninkach będzie grał w piłkę w godz.
18 – 22.
Pan Wójt uważa, że posiadając boiska z naturalną murawą nie należy wchodzić w
duże koszty ( kredyt w wysokości 1 mln. zł).
Opinia radnych negatywna w sprawie budowy boiska orlik.

Ad.18 W odpowiedzi na interpelacje i wnioski Pan Wójt Ryszard Zieliński powiedział, że:
- w sprawie wycinki drzew przy drogach powiatowych zgodę na usunięcie wydaje
Wójt. Występując o taka zgodę Zarządca drogi dołącza komplet dokumentów
między innymi opinie osób od ochrony środowiska, parku krajobrazowego z których
wynika czy stanowisko jest pozytywne czy też negatywne.
Do gminy nie wpłynęły żadne dokumenty na wycięcie drzew z dróg powiatowych.
Zostanie wysłane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych z zapytaniem o powód
planowanej wycinki drzew .
- odnośnie dowożenia dzieci sprawa zostanie wyjaśniona
- w sprawie przywrócenia kursu Gołdap – Skajzgiry w godzinach południowych
zostanie wysłane do PKS w Gołdapi pismo.
Pan Wójt poprosił sołtysów o przedstawienie informacji dotyczącej wykonanych
prac w sołectwie w br.
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Głos zabrała Pani Anna Stypułkowska sołtys sołectwa Linowo i podziękowała za
wykonaną drogę.
Sołtys sołectwa Będziszewo Stanisław Bielicki poinformował, że w sołectwie zostały
podsypane, poprawione nawierzchnie dróg.
Jan Bordzio sołtys sołectwa Przerośl Gołdapska powiedział, że w ramach funduszu
sołeckiego zostały zakupione huśtawki, zjeżdżalnie, drzewka na plac zabaw .
Dzieci są bardzo zadowolone z zakupionego sprzętu. Pan Bordzio poprosił o
zniwelowanie powierzchni boiska gminną koparko – ładowarką.
Sołtys sołectwa Kiekskiejmy Józef Mazewski powiedział, ze mieszkańcy Wobał są
również wdzięczni za zakupiony sprzęt z funduszu sołeckiego. Poprosił
jednocześnie o usunięcie korzeni z terenu ogólnie dostępnego dla mieszkańców i
wykonanie grylla dla tychże osób.
Sołtys sołectwa Dubeninki Wacław Wiszniewski poinformował,że fundusz sołecki
nie został w pełni wykorzystany, ale wykonano w Bludziach wiatę przystankową i
położono chodnik przy bloku, doposażono plac zabaw na osiedlu w Dubeninkach,
pozostało do wykonania boisko w Łojach.
Marian Czarniewski sołtys sołectwa Żytkiejmy powiedział, że w Żytkiejmach
odnowiono elewację budynku sali gimnastycznej i przedszkola.
- pomalowano ściany i pomieszczenia remizy OSP
- położono chodnik wokół budynku Gminnego Centrum Kultury i wejście
- powycinano krzaki przy drogach i podżwirowano ul. Wojska Polskiego
- poszerzono drogę ul. Szkolna do 1-go Maja
- pozyskano drewno na opał do ośrodka zdrowia, przedszkola i szkoły
- utrzymano w czystości chodniki, place, ulice, trawniki
- wyremontowano przystanek PKS
- odnowiono ławki na dużym boisku
- wyrównano bieżnię do biegania oraz skocznię w dal
- postawiono figurę wikinga w centrum miejscowości zrealizowaną z projektu
Stowarzyszenia Struga Żytkiejmska
- zakupiony został do Ochotniczej Straży Pożarnej sprzęt hydrauliczny i pompa
szlamowa.
Glos zabrał Wójt Gminy i przedstawił  prace jakie zostały wykonane na terenie
gminy, a następnie na zakończenie obrad podziękował obecnym za współpracę na
rzecz gminy i życzył dużo zdrowia.
Przewodnicząca Pani Lidia Stabulewska również podziękowała za współpracę.

Ad.19 Zamknięcia obrad o godz.1440 dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Lidia
Stabulewska.

Protokołowała: Przewodnicząca Rady Gminy

Irena Zakrzewska Lidia Stabulewska
                                                                                                                                  


